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Iveta TOUŠLOVÁ, moderátorka
--------------------
Stát by chtěl zavést pro vysokoškoláky školné. Uhradit by ho ale mohli až poté, co po dokončení studia dosáhnou
průměrné mzdy. Školám by pak platily banky a za studenty by se zaručil stát. Ministerstvo si už zadalo studii, která má
určit, jak by měl systém vybírání vypadat. Informaci přinesl deník Právo.
Tomáš VLACH, redaktor
--------------------
Zatímco z rodin lépe situovaných a vzdělaných rodičů se na vysokou školu dostane skoro každé dítě, v chudších vrstvách
jen každé třetí. To je podle náměstka Ivana Wilhelma důvod k obavám.
Ivan WILHELM, náměstek ministra školství
--------------------
Tady ty nůžky jsou rozevřený způsobem, který je neobvyklý, řekněme, v civilizovaných zemích.
Tomáš VLACH, redaktor
--------------------
Zadal proto studii, kde vzít na odložené školné peníze. Návrh zákona o finanční pomoci počítá se školným maximálně
10 tisíc korun za semestr. Student by začal platit, až dosáhne průměrné mzdy.
Ivan WILHELM, náměstek ministra školství
--------------------
Pokud by nedosáhl té průměrné výše mzdy do 50 let svého věku, tak by mu byla tato půjčka prominuta.
Tomáš VLACH, redaktor
--------------------
Na návrhu zákona teď pracují experti ministerstva. Do parlamentu by se měl dostat během roku 2013. Vysokým školám
by měl přinést zhruba 10 % do rozpočtů.
Richard HINDLS, rektor VŠE Praha, místopředseda Konfederace rektorů
--------------------
Pokud vysoké školy dostanou peníze takříkajíc na dřevo, tak to pro nás samozřejmě výhodné je.
Tomáš VLACH, redaktor
--------------------
Studentská komora, která se na tvorbě zákona podílí, ze školného nijak nadšená není.
Heda ČEPELOVÁ, tajemnice Studentské komory Rady vysokých škol
--------------------
Povede jednak ke stále se zvyšujícímu dluhu absolventů a absolventek vysokých škol.
Marcel CHLÁDEK, stínový ministr školství /ČSSD/
--------------------
My jsme proti jakékoliv podobě školného, ať už odloženého nebo přímého.
Tomáš VLACH, redaktor
--------------------
Spory se vedou taky o definici studenta. Tedy o to, kdo by měl nárok na podporu a kdo by platil jen běžné školné. Podle
ministerstva školství by se to vztahovalo jen na ty, kdo studují poprvé, a to až do magisterského stupně. Tomáš Vlach,
Česká televize.


